

---

**MINUTES**

Thursday January 15, 2009 - 11:00 a.m.  
The Council  
2 Carlton Street, Toronto

**UNION:**

Co-Chair, Richard Belleau  
Betty Cree  
Tracey MacMaster  
Naz Binck  
Janet Wright

**MANAGEMENT:**

Co-Chair, Bob Hurly (Cambrian)  
Betty McCoppen (Georgian)  
Sheila Wilson (Fanshawe)  
Sandi Johnson (Council)

**Regrets:**

Cathy Viviano (Council)

---

**PROCÈS-VERBAL**

Le jeudi 15 janvier 2009, 11 h  
Le Conseil  
2, rue Carlton, Toronto

**SYNDICAT :**

Richard Belleau, coprésident  
Betty Cree  
Tracey MacMaster  
Naz Binck  
Janet Wright

**EMPLOYEUR :**

Bob Hurly, coprésident (Cambrian)  
Betty McCoppen (Georgian)  
Sheila Wilson (Fanshawe)  
Sandi Johnson (Conseil)

**Absences :**

Cathy Viviano (Conseil)

---

Management chaired the meeting.

**1. APPROVAL OF THE PREVIOUS MINUTES**

The minutes of the last meeting held on October 16, 2008 were approved for posting on the parties' websites.

The minutes of the last meeting held on November 14, 2008 were not approved.

**2. BUSINESS ARISING**

**a) Expedited Process - Directive to Arbitrators**

Management and the Union were not in agreement about the outcomes of the discussion held at the last meeting. After further discussion, Management and the Union confirmed that in accordance with Article 3, it is the Colleges' responsibility to structure/define the work to be performed including the qualifications and skills needed.

---

L'employeur préside la réunion.

**1. ADOPTION DU PROCÈS-VERBAL DES RÉUNIONS PRÉCÉDENTES**

Le procès-verbal de la dernière réunion tenue le 16 octobre 2008 est adopté et il sera affiché sur le site Web des parties.

Le procès-verbal de la dernière réunion tenue le 14 novembre 2008 n'est pas adopté.

**2. QUESTIONS DÉCOULANT DU PROCÈS-VERBAL**

**a) Arbitrage accéléré – Directive à l'intention des arbitres**

L'employeur et le syndicat ne s'entendent pas au sujet de l'issue des pourparlers de la dernière réunion. Après de plus amples délibérations, l'employeur et le syndicat confirment que, conformément à l'article 3, il revient aux collèges de structurer/définir le travail à effectuer, y compris les qualifications et les compétences requises.

**b) Education (1A)**

The Committee confirmed that in levels 5 and 6, "plus professional certification" should be defined to indicate there was a requirement for additional courses/education as part of the certification process and not just passing a qualifying examination or paying a licencing fee.

Management will provide a draft for the next meeting.

**c) Audio/Visual Effort**

Management provided a draft of the new section. After discussion, some changes were noted. The Committee will share examples at the next meeting.

**3. NEW BUSINESS**

**a) Arbitrator Training**


The Union requested that an electronic version of the previous materials be sent to the Committee members. Management will contact the Arbitrators concerning their availability.

**4. NEXT MEETING**

The next meetings are:

- February 19 at 11:00 am
- May 4 at 11:00 am
- June 17 at 11:00 am
- September 23 [tentative], 24

  
For the Union

  
For Management

Date: May 4/09

**b) Formation (1A)**

Le comité confirme que l'expression « plus reconnaissance professionnelle » dont il est fait mention dans les niveaux 5 et 6 devrait être définie pour préciser qu'il s'agit d'une formation ou de cours additionnels requis dans le cadre du processus d'accréditation et non simplement du fait de réussir un examen d'aptitude ou de payer les droits de permis.

L'employeur fournira une ébauche en vue de la prochaine réunion.

**c) Effort auditif ou visuel**

L'employeur fournit une ébauche de la nouvelle section. Après délibération, le comité note quelques modifications. Le comité partagera des exemples à la prochaine réunion.

**3. QUESTIONS COURANTES**

**a) Formation des arbitres**

Le syndicat demande qu'une version électronique des documents précédents soit acheminée aux membres du comité. L'employeur communiquera avec les arbitres au sujet de leur disponibilité.

**4. PROCHAINES RÉUNIONS**

Le calendrier des prochaines réunions est établi comme suit :

- le 19 février, 11 h
- le 4 mai, 11 h
- le 17 juin, 11 h
- le 23 septembre date (provisoire) ou le 24